
Protokół nr 41/XLI/10
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 3 marca 2010r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ul. Rynek 1.

Godzina rozpoczęcia - 10.05
Godzina zakończenia - 11.15

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji  uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od  dnia 19 
stycznia do dnia 22 lutego 2010r.  
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010. 
b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Policji na realizację zadania pn. „Ograniczanie dostępności 

i spożycia alkoholu przez młodzież miasta i gminy Nowa Ruda 
c) w sprawie przyjęcia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie 
d) w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda 

5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XL sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  
przyjęła protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia  od dnia 19 stycznia do dnia 22 lutego 2010r.  (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny Krzysztof  Richter  –  pkt.  IV ppkt.  1  „wykonawcą robót  budowlanych związanych z  przebudową 
parkingu na zapleczu ul. Boh. Getta jest konsorcjum firm z liderem : ZWIK Sp. z o.o. z/s w Nowej Rudzie – z  
uwagi na panujące warunki pogodowe roboty budowlane są wstrzymane [...]; budowa muru oporowego w  
jego głównej  części  została zakończona [...]” -  kto  jest  odpowiedzialny za nieuwzględnienie  w planach 

Strona 1/8



budowy muru oporowego ? Czy są wyciągnięte z tego tytułu wnioski? Czy termin 30 maja 2010r. będzie 
terminem trafnym?
Kolejne pytanie dot. pkt. IV ppkt. 6  „trwa realizacja umowy na wykonanie dokumentacji projektowej dla 
zadania  pn.”Budowa budynku szatniowo-biurowego  na  kompleksie  sportowym przy  ul.  Sportowej” [...]  
termin wykonania dokumentacji określono na dzień 26 lutego 2010r.” - czy firma dotrzymała terminu?

Przybył radny Arkadiusz Michalski.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  odnośnie  budowy parkingu  informuje,  że  po  analizie  całej 
zaistniałej  sytuacji  dotyczącej  robót  dodatkowych  czyli  budową  muru  oporowego  miasto  wystąpiło  do 
projektanta (firmy Euromosty) określając swoje stanowisko w tej kwestii. Czekamy na ustosunkowanie się 
do naszego stanowiska. Nie ma podstaw by twierdzić, że termin realizacji zadania jest zagrożony. Odnośnie 
drugiego zapytania informuje, że wykonawca projektu  zakończył realizację zadania.

Radny Piotr Wróbel – pkt. IV ppkt. 3 „Budowa targowiska w rejonie Osiedla Nowego w Nowej Rudzie;[...]  
zamawiający posiada pozwolenie na budowę.” - zadanie jest gotowe do realizacji ale jak wiemy był drugi 
pomysł związany z możliwością zagospodarowania tego terenu. Czy inwestor, który był zainteresowany tym 
tematem kontaktuje się z Urzędem i są prowadzone rozmowy czy też nie ma już zainteresowania z jego 
strony?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  rzeczywiście  jest  przygotowana  inna  koncepcja 
zagospodarowania  tego  terenu.  Przygotowywane  jest  ogłoszenie  o  przetargu  na  zbycie  części  tej 
nieruchomości z obowiązkiem zagospodarowania pozostałej części, która stanowić będzie część handlową 
dla osób dziś handlujących na targowisku, będzie to stanowić własność miasta Nowa Ruda.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  Sprawozdanie 
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 19 stycznia do dnia 22 
lutego 2010r.  

Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 19 stycznia do dnia 22 lutego 2010r.  

Ad.4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – prosi o dokonanie poprawki w projekcie uchwały poprzez wykreślenie z 
uzasadnienia  zapisu  mówiącego  o  tym,  iż  zmianie  ulegają  załączniki  nr  4,  7  i  12  do  budżetu  miasta. 
Przedstawił projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 335/XLI/10

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.
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b)  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Policji  na  realizację  zadania  pn.  „Ograniczanie 
dostępności i spożycia alkoholu przez młodzież miasta i gminy Nowa Ruda 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały   w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Policji na realizację zadania pn. „Ograniczanie dostępności i spożycia 
alkoholu przez młodzież miasta i gminy Nowa Ruda.”

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz.  Infrastruktury Społecznej  -  Komisariat  Policji  w Nowej Rudzie, 
zwrócił się do Burmistrza Miasta Nowa Ruda z prośbą o pomoc finansową w zakupie urządzenia alkotest 
przeznaczonego do badania zawartości alkoholu w wydychanym powietrzu.  Prośba podyktowana została 
potrzebą realizacji zadania pn. „Ograniczenie dostępności i spożycia alkoholu przez młodzież miasta i gminy 
Nowa Ruda”  Całkowity koszt zakupu urządzenia wynosi 6 000,00 zł, Gmina Miejska Nowa Ruda udzieli 
dotacji na jego zakup w wysokości 3 000,00 zł, pozostała kwota 3 000,00 zł ma być finansowana przez 
Gminę  Nowa Ruda.  Jednocześnie  Policja  przedstawiła  ofertę  realizacji  zadania  z  zakresu  profilaktyki  i 
rozwiązywania problemów alkoholowych pn. „Ograniczanie dostępności i spożycia alkoholu przez młodzież 
miasta i  gminy Nowa Ruda” do realizacji  którego wykorzystywany będzie  alkosensor  wraz z  drukarką. 
Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym i ustawy o finansach publicznych z budżetu gminy 
możne być udzielona pomoc finansowa innym jednostkom sektora finansów publicznych. W związku z tym, 
że jednym z zadań gminy jest podnoszenie skuteczności egzekwowania przestrzegania przepisów ustawy o 
wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  a  przedstawiony  program wpisuje  się  w 
zadania  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010 podjęcie przedmiotowej uchwał jest uzasadnione.

Radny Janusz Staniocha – Komisja  Porządku Publicznego i  Komunikacji  wydała  pozytywną opinię,  po 
zmianie zapisu w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały biorąc 
pod uwagę to, iż zadanie to będzie dofinansowane z MPPiRPA.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, proponując 
dofinansowanie z pkt. IV ppkt. 1 preliminarza MPPiRPA.

Radny Arkadiusz  Michalski  –   jest  to  niezbędne  przenośne  urządzenie  dla  Policji,  gdyż  dzięki  niemu 
możliwe  jest  sprawdzenie  zawartości  alkoholu  w  wydychanym  powietrzu.  Komisariat  Policji  chciałby 
wykorzystać  to  urządzenie  w badaniu  zawartości  alkoholu  wśród  osób nieletnich,  gdyż  niejednokrotnie 
ciężko jest ujawnić sprzedaż alkoholu osobom nieletnim. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Policji na realizację zadania pn. „Ograniczanie dostępności i spożycia 
alkoholu przez młodzież miasta i gminy Nowa Ruda.”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 336/XLI/10

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Policji na realizację zadania pn. „Ograniczanie dostępności i  
spożycia alkoholu przez młodzież miasta i gminy Nowa Ruda”.

c) w sprawie przyjęcia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie przyjęcia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

Pani  Anna  Frankowska  –  Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  -  w związku  ze  zmianą 
przepisów ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej i przekazaniem między innymi zadania 
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zleconego gminie – przyznawanie i wypłata zasiłków stałych - do realizacji jako zadania własne gminy a 
także  wprowadzenie  zadań  zleconych  gminie  polegających  na  udzielaniu  schronienia,  posiłku  oraz 
niezbędnego  ubrania  cudzoziemcom  oraz  wypłacanie  wynagrodzenia  za  sprawowanie  opieki  a  także 
przejęciem do realizacji zadania wynikającego z ustawy o systemie oświaty - prowadzenie postępowań w 
sprawie  ustalania  uprawnień  i  wypłata  stypendium  szkolnych  lub  zasiłków  szkolnych,  powoduje 
konieczność dokonania zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Ze względu na dużą liczbę 
zmian uzasadnione jest wprowadzenie nowego statutu i uchylenie dotychczas obowiązującego.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 337/XLI/10

w sprawie przyjęcia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

d) w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda.

Pan  Przemysław  Herter  –  Naczelnik  Wydz.  Rozwoju  i  Promocji  -  zgodnie  z  obowiązującymi 
unormowaniami  prawnymi  do  wyłącznej  kompetencji  Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  należy podjęcie 
uchwały ustalającej  zasady używania  herbu  i  barw  Miasta.  Brak  takowego  unormowania  stwarza  lukę 
prawną, uniemożliwiająca rozpatrywanie wniosków w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu, barw i 
hejnału Miasta. 

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Jerzy Pulit – proponuje wprowadzenie poprawki w  § 2 , by po słowach  „o godzinie 12” zostało 
zapisane „z wieży Ratusza”.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta –  wielokrotnie na komisjach była mowa o sposobie, miejscu oraz 
godzinie  odtwarzania  hejnału.  Jest  po  wstępnej  rozmowie  z  ks.  Dziekanem Jerzym  Kosem w  kwestii 
ustalenia godziny odtwarzania hejnału. W chwili obecnej ksiądz odtwarza swoje utwory o godz. 12 z wieży 
kościoła, ale zostało wstępnie ustalone, że o godzinie 12 będzie odtwarzany hejnał, utwory kościelne będą o 
innej porze. Dziekan zaproponował także aby hejnał odtwarzany był z wieży Kościoła. Moim zdaniem jest to 
dobre  rozwiązanie,  dźwięk  będzie  bardziej  słyszalny  dla  mieszkańców.  Obecnie  na  próbę  odtworzenia 
hejnału skorzystano ze sprzętu alarmowego i w mojej ocenie nie jest to najlepsze rozwiązanie co do jakości. 
Dziekan ma instalację głośnikową już zainstalowaną, kwestią są ustalenia sprzętowe, które odtworzą hejnał 
miasta. W mojej ocenie jest to dobry kierunek, a zaproponowana poprawka przez radnego uniemożliwi takie 
rozwiązanie. 

Radny Bogusław Frącek – jakie jest uzasadnienie zapisu w § 4 pkt. 5 „Zabrania się używania herbu, barw i  
hejnału Miasta na potrzeby kampanii wyborczych” ?

Radny Piotr  Wróbel  –  uzupełniając  wypowiedź radnego zgadza się,  że  ten  punkt  jest  w tym projekcie 
uchwały zbędny.  Na  całym świecie  barwy narodowe  są  wykorzystywane  w kampanii.  Z  jednej  strony 
komitety wyborcze je wykorzystują a z drugiej  promują.  Komisja Spraw Społecznych dokonuje analizy 
wniosku, jeżeli jest to opinia pozytywna to dlaczego komitety wyborcze nie mogą wykorzystywać herbu, 
barw czy hejnału miasta? Jest to promowanie barw Nowej Rudy. Dlaczego zabraniamy, jest to nasze wspólne 
dobro i jeśli komitety chcą odpłatnie wykorzystywać herb, barwy czy hejnał to po akceptacji KSS mogłyby 
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to robić. 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  nie  ma  konkretnego  uzasadnienia,  które  uniemożliwiałoby 
korzystanie z herbu, barw, hejnału w trakcie kampanii wyborczej. Został przedłożony projekt uchwały, od 
decyzji Rady zależy czy może być to wykorzystywane czy nie.

Radna Regina Wałęsa – w § 4 pkt. 3 jest mowa o odpłatności za wykorzystywanie herbu, barw czy hejnału 
miasta – jaka będzie to odpłatność?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – na dzień dzisiejszy nie ma ustalonych wysokości opłaty na ten 
cel.  Przypomina,  iż  takie  rozwiązanie  będzie  miało  miejsce  tylko  w  przypadku  wykorzystywania 
komercyjnego barw, hejnału czy herbu. W przypadku wykorzystania niekomercyjnego takie opłaty nie będą 
pobierane.

Radny Bogusław Frącek – w związku z tym, iż nie ma konkretnego uzasadnienie do zapisu w  § 4 pkt. 5 
wnioskuje o jego wykreślenie.

Radny Henryk Zimoch – ma pytanie czy w przypadku odtwarzania hejnału z wieży kościelnej trębacz będzie 
na nią wychodził podczas świąt i uroczystości państwowych ?

Pan Tomasz Kiliński  – Burmistrz Miasta – trębacz będzie wykonywał hejnał  z wieży Ratusza.  Zapis w 
projekcie uchwały nie wskazuje i nie ogranicza tego miejsca. Uzgodnienia nie są jeszcze do końca ustalone 
w kwestii odtwarzania hejnału z wieży Kościoła ale wykonywanie hejnału przez trębacza na pewno będzie z 
Ratusza.

Radny Henryk Zimoch –  z  rozmów z mieszkańcami  wynika,  iż  chcą  oni  aby hejnał  był  odtwarzany z 
Ratusza. Prosi o poddanie pod głosowanie poprawki wniesionej przez radnego Jerzego Pulita.

Radny Michał  Prokopczak – zastanawia się  dlaczego w spór  dotyczący hejnału włączony jest  Kościół? 
Dlaczego pertraktujemy z Kościołem? Stroną nie jest Kościół ale Urząd Miasta. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – tu nie ma żadnego sporu jeżeli chodzi o Urząd i Dziekana. Jest to 
propozycja Dziekana,  która w mojej  ocenie zmierza do osiągnięcia celu tj.  jak najlepszego odtwarzania 
hejnału tak by docierał do mieszkańców miasta. Nie rozumie by tą sprawę traktować jako konflikt, jest to 
propozycja.,  która  pozwala  na  lepsze  odtwarzanie  hejnału.  Jeżeli  Rada  zdecyduje,  iż  hejnał  ma  być 
odtwarzany z wieży Ratusza to tak będzie odtwarzane. 

Radny Michał Prokopczak – uważa, że wniosek przedstawiony przez radnego Pulita należy przegłosować.

Przewodniczący Rady Miejskiej – nie widzi żadnego problemu ani sporu. Uważa, że ten punkt projektu 
uchwały jest dobry, nie ogranicza on odtwarzania hejnału z innych miejsc : Ratusza, wieży Kościelnej czy 
też podczas uroczystości, która odbędzie się np. w Drogosławiu. Zapis w uchwale mówiący o odtwarzaniu 
hejnału wyłącznie z wieży Ratusza uniemożliwi jego odtwarzanie w innym miejscu. Wniosek radnego Pulita 
zostanie poddany pod głosowanie.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – to nie jest kwestia konfliktu czy sporu. Przedstawił propozycję 
którą otrzymał od Dziekana, nie ma w tym nic złego że taka propozycja została przedstawiona. To Rada 
zdecyduje  o tym jak hejnał będzie odtwarzany. Traktujmy to jako dyskusję a nie spór.

Radny Piotr Wróbel – uważa, że integralną częścią projektu uchwały powinien być cennik odnośnie zapisu w 
§ 4 pkt.  3.  Na jakiej bowiem podstawie Komisja Spraw Społecznych będzie opiniowała wnioski? Jeżeli 
cennik nie jest konieczny należy wykreślić zapis „odpłatność”.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – próby związane z odtworzeniem hejnału odbywały się z budynku 
Rynek 11 a nie z wieży Ratusza, prosi o uwzględnienie tego w poprawce, którą Rada chce wprowadzić do 
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projektu uchwały. Na wieży Ratusza na dzień dzisiejszy nie ma nic co pozwalałoby odtwarzać hejnał.

Radny Piotr Wróbel – z uwagi na to, iż projekt budzi szereg wątpliwości wnioskuje o jego wycofanie z 
porządku obrad celem ponownego przeanalizowania projektu przez Komisje Stałe.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego Piotra  Wróbla  o  wycofanie  z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda celem 
ponownego przeanalizowania go przez Komisje Stałe.

Rada Miejska 16 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw”
wycofała z porządku obrad projekt uchwały w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta 
Nowa Ruda.

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny  Krzysztof  Richter  –  jest  usatysfakcjonowany  uzyskaną  odpowiedzią  na  interpelacje.  Lampy  są 
zamontowane i już funkcjonują.

Radna Irena Caryk – otrzymała odpowiedź na interpelacje dot. utrzymania zieleni w mieście. Temat będzie 
przeanalizowany na Komisji Zdrowia i Ekologii.

Ad. 7. Interpelacje radnych.

Radny Krzysztof Richter – złożył interpelację na piśmie.

Radny Zbigniew Radgowski - złożył interpelację na piśmie.

Radny Jerzy Pulit – złożył interpelacje na piśmie.

Ad. 8. Zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili zapytań.

Ad. 9. Sprawy różne.

Radny Bogusław Frącek – na terenie miasta zostały zamontowane przez Miejski Ośrodek Kultury nowe 
tablice ogłoszeniowe m.in. na ul. Jana Pawła II. Mieszkańcom się to podoba ale niestety jest to dla nich 
nieużyteczne, nie mogą zawiesić drobnych informacji np. o pogrzebie, korzystają więc z drzew. Mieszkańcy 
proszą o zamontowanie tablicy by mogli wieszać drobne ogłoszenia, nieodpłatnie. 

Pan Wojciech Kołodziej – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Nowej Rudzie – zostanie zamontowana 
taka tablica nieopodal już istniejącej.

Radny Janusz Staniocha – na forum internetowym mocno dyskutowany jest temat zdarzenia, które miało 
miejsce na oddziale dziecięcym w noworudzkim szpitalu. Czy ktoś mógłby przybliżyć temat o odmowie 
przyjęcia dziecka ?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – osobiście nie zna tematu. Zapytanie należy skierować do SP ZOZ 
Kłodzko.

Radny Michał  Prokopczak  – zgodnie  z  Rozporządzeniem Ministra  Zdrowia  nie  będzie  już  pielęgniarek 
środowiskowych prosi o przybliżenie tematu przez Kierownika MOPS.

Pani Anna Frankowska – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – niewiele może powiedzieć w 
tym temacie, gdyż w gestii pomocy MOPS jest zapewnienie usług opiekuńczych. Pielęgniarki o których 
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mówi radny są wyłącznie w gestii służby zdrowia.

Radna Jolanta Kasprzyk – wiemy, że odbyło się spotkanie kilku radnych z mieszkańcami Drogosławia w 
sprawie przychodni. Prosi o przybliżenie tematu. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – Rada podjęła dziś uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta 
na rok 2010 gdzie została uwzględniona kwota wydatków pozwalająca na nabycie nieruchomości, w której 
kiedyś prowadzony był publiczny ośrodek zdrowia przez SP ZOZ Nowa Ruda, który został w strukturach SP 
ZOZ Kłodzko zlikwidowany. Są zainteresowane podmioty by uruchomić tam ośrodek zdrowia, będzie to 
oczywiście  niepubliczny  zakład  opieki  zdrowotnej.  Jest  to  od  wielu  miesięcy  postulat  mieszkańców 
Drogosławia by ośrodek zdrowia powstał właśnie w tym miejscu.  Nabycie za zaniżoną cenę od powiatu 
kłodzkiego tej  nieruchomości  pozwoli  przystosować tą  nieruchomość  i  udostępnić  ją  podmiotowi,  który 
będzie tam chciał prowadzić ośrodek zdrowia.  

Radna Jolanta Kasprzyk – kto poniesie koszty za remont tego budynku?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – na dziś nie ma ustaleń w tym zakresie, gdyż obecnie właścicielem 
nieruchomości jest Starostwo Powiatowe w Kłodzku. W przypadku gdy będzie on własnością miasta to być 
może będzie konieczność wykonania remontu przez gminę, ale jest to zależne od wielu czynników m.in. od 
zagospodarowania powierzchni przez zainteresowany podmiot.

Radny Zbigniew Radgowski – informuje, że najprawdopodobniej na przełomie marca/kwietnia w dzielnicy 
Słupiec  zostanie  otworzona  nowa  przychodnia  na  terenie  osiedla  Wojska  Polskiego.  Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  „Górnik”  przygotowała  obiekt,  który  będzie  dzierżawiony  przez  osoby,  które  obecnie 
prowadzą działalność na terenie byłej kopalni. 

Radny Henryk Zimoch – sprawa dot. tablicy ogłoszeniowej przy cmentarzu w Nowej Rudzie. Tablica jest w 
złym stanie a przymocowanie ogłoszenia jest bardzo trudne. Prosi  by zarządca cmentarza zamontował nową 
tablice ogłoszeniową.

Radny Piotr Wróbel – prosi o przedstawienie informacji dot. :
− napraw bieżących dróg w mieście (kiedy się rozpoczną, jak wygląda harmonogram prac);
− czy były wystąpienia do DSDiK odnośnie napraw drogi wojewódzkiej;
− odnośnie współpracy samorządu Gminy Miejskiej Nowa Ruda ze Starostwem Powiatowym w Kłodzku 

okres  ostatnich  4  lat  tj.  jakie  wspólne  inwestycje  drogowe  udało  się  wspólnie  zrealizować  bądź 
samodzielne prace wykonane przez Starostwo na terenie naszego miasta. 

Obrady sesji opuścił radny Jerzy Pulit.

Pan Tomasz Kiliński  – Burmistrz Miasta – wystąpień pisemnych do DSDiK jest  mnóstwo w kwestiach 
remontów bieżących, cząstkowych. Odbyły się rozmowy telefoniczne, spotkania m.in. Komisja Porządku 
Publicznego  i  Komunikacji  gościła  przedstawicieli  DSDiK.  DSDiK  już  rozpoczęła  pewne  działania 
związane z naprawą dróg wojewódzkich na terenie miasta, powinno odbywać się to regularnie, gdyż jest już 
wykonawca  z  którym  DSDiK  ma  podpisaną  umowę  na  wykonywanie  tych  prac.  Przedstawił  Radzie 
Miejskiej nowego Naczelnika Wydz. Infrastruktury i Inwestycji. 

Pan  Roman  Kaczmarek  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  i  Inwestycji  –  od  dnia  1  marca  został 
Naczelnikiem Wydz.  Infrastruktury i  Inwestycji.  Odnośnie dróg miejskich - obecnie załatano największe 
ubytki w drogach na terenie miasta tzn takie, za które miastu grożą wypłaty odszkodowań za stan dróg. 
Warunki  atmosferyczne  nie  pozwalają  na  rozpoczęcie  remontów  prawidłowych,  dopiero  jak  inspektor 
nadzoru stwierdzi, iż warunki są odpowiednie to przystąpimy do realizacji zadania. Ciężko powiedzieć o 
harmonogramie prac, gdyż w pierwszej kolejności naprawiane są drogi stanowiące największe zagrożenie.

Radny Arkadiusz Michalski – prosi o zwrócenie uwagi na wszelkie naprawy czynione przez ZWIK podczas 
zimy by nawierzchnie zostały odtworzone.
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Radny Tadeusz Daszkiewicz – czy jest dokumentacja dot. prac przeprowadzanych na Włodzicy? Wjeżdżając 
do Nowej Rudy od strony Ludwikowic widać ścięte drzewa na wysokości 4-5m. Prosi o wyjaśnienie celu 
takiego  działania.  Kolejna  sprawa  -  po  wycięciu  drzew  z  Włodzicy  na  ul.  Cmentarnej  straszy  widok 
zabudowań gospodarczych. Czy jest w planach ich odnowa?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  odnośnie  remontu  Włodzicy  to  inwestorem  jest  Zarząd 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu, to ich wykonawca, wyłoniony w drodze przetargu firma SKANSKA, 
realizuje to zadanie na podstawie stosownych uzgodnień. Odnośnie wycinki drzew to one są właściwie poza 
obszarem realizacji tego projektu, w związku z tym miasto wystąpi z zapytaniem jaki był cel tak wysokiej 
podcinki.  Odnośnie  ul.  Cmentarnej  to  rzeczywiście  zmienił  się wygląd otoczenia  w związku z wycinką 
drzew i odsłoniło to niektóre budynki, które są w złym stanie. Trzeba się zastanowić co zrobić by ten stan 
poprawić.

Radny Zbigniew Radgowski  –  informuje,  że  nasz  Honorowy Obywatel  Miasta  prof.   Janusz  Trzciński 
otrzymał  tytuł  Honoris  causa  Uniwersytetu  Mikołaja  Kopernika  w Toruniu.  Na  stronach  internetowych 
Uczelni jest przedstawiony jego życiorys, w którym na drugim miejscu jest wymieniony tytuł przyznany 
przez Radę Miejską w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  informuje,  że  przygotowywany  jest  list  gratulacyjny  dla  prof. 
Trzcińskiego odnośnie uzyskanego tytułu Honoris causa.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – informuje, że 10 kwietnia br. o godz. 17.00 podczas Turnieju 
Tańca będzie obecny p. Krzysztof Tyniec gdzie zostanie wręczony mu tytuł Honorowego Obywatela Miasta.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  –  poinformował  radnych,  iż  radny Andrzej  Cyman  złożył  interpelacje 
odnośnie dostarczania informacji radnym drogą elektroniczną. „Wydawało mi się, że sprawa laptopów nie 
miała  być  spłacana  z  diet  radnych,  miała  być  to  inwestycja  miasta,  która  miała  zastąpić  drukowanie 
materiałów.  Radny  Andrzej  Cyman  proponuje,  by  materiały  sesyjne  oraz  późniejsze  uchwały  radni 
otrzymywali e-mail'em. Prosi, by radni zgłosili informację do BOS,iż są zainteresowani takim rozwiązaniem 
by otrzymywać dokumenty drogą e-mail'ową. Nie zgadza się także z tym, iż sprawa została „pozamiatana 
pod dywan”.”

Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XLI 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 

Strona 8/8


	Godzina rozpoczęcia	- 10.05

